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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bratu Ferenc, Bolobás 
Péter, Karsai Attila,  Molnárné Juhász Éva, Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: Kléri Bertalan helyi képviselő. 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyző, dr. Szántó Marianna aljegyző, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető, Illésné Boros Anikó Igazgatási Irodavezető, Urbánné 
Kléri Szilvia humánágazati referens, Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Rácz László 
intézményvezetők,  Bartek József a Városgazda Kft. ügyvezetője, Gyuricza Lászlóné a Gondozási 
Központ, családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat képviseletében, Konyor Judit az Encsi Többcélú 
Kistérségi Társulás oktatási szakreferense. 
 
Bratu László polgármester köszönti a településrész lakóit és kéri, hogy a jegyzőkönyv számára a 
nevüket is mondják észrevételeik, bejelentéseik, kérdéseik előtt. Átadja a szót. 
 
Anderko András azt szeretné tudni, hogy a Volánnal egyeztet- e a város a buszjáratokról, mert a 
csütörtöki napon elvettek egyet. A másik kérdése arra vonatkozik, hogy lesz-e a nagykert 
fejlesztéséből valami? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Volán minden évben megtartja a menetrendi 
tájékoztatót. Nemcsak Abaújdevecserben, hanem más településeken is ritkulnak a járatok a nyári 
időszakban, hiszen a Volán gazdasági társaság, és nem tart fenn olyan járatot, amely veszetséges 
számára. A tanév során a gyerekek szállítása folytán kap olyan támogatást, amely miatt több járatot 
tud fenntartani, de a nyári időszakban már nem éri meg neki, csak akkor, ha legalább 30 fő igénybe 
venné. A megoldás esetleg egy kisebb busz lenne. 
A nagykert és a kastély hasznosítása kapcsán elmondja, hogy a tetőszerkezet felújítása óta nem volt 
pályázati lehetőség, amely a tervezett gondozóház létesítését eredményezhette volna. A Gondozási 
Központban 35 helyre 130-140 jelentkező van. Az új gondozóház 25-30 embernek nyújtott volna 
munkalehetőséget, a várakozóknak pedig ellátást. 
Ha lesz lehetőség, akkor a közösségi ház nyílászáró-cseréjére szeretne az önkormányzat sort keríteni, 
mint legsürgősebb feladatra. 
 
Bóna Zsoltné azt szeretné tudni, hogy lesz-e az év során munkalehetőség, hogy az emberek 
letudhassák legalább a segély megtartásához szükséges 30 napjukat? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy sajnos az önkormányzat nem tud munkát biztosítani, mert 
a közfoglalkoztatásban összesen 7 főt kapott a város. Ebből kettő kerül Abaújdevecserből ki, öt pedig 
encsi lesz. Bárhová fordul az önkormányzat a kérésével, hogy nagyobb létszámra lenne szüksége, 
nem támogatják. 260-270 embernek kellene a 30 napot ledolgoznia. Az önkéntes közérdekű munka 
lehet majd megoldás, mert a Városgazda Kft. Beadta az engedélykérelmét, de ez sajnos munkabér 
nélküli munkát jelent és élni is kell majd valamiből. 
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Bóna Zsoltné azt szeretné még megtudni, hogy valóban tovább fog csökkeni a segély összege? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ilyenről nincs tudomása. 
Úgy véli, hogy az Agrárcenterrel kell a megállapodás lehetőségét keresni, mert amit az állam 
támogatna az a tartós állattartás ( sertés vagy szarvasmarha) , a település-fenntartás, szépítés, 
köztisztaság már nem támogatott tevékenység. 
Sajnos, jelenleg aki szeretne dolgozni, még annak sem tud a város munkát biztosítani. 
Tavaly volt lehetőség a rendszerben, de kb. 30 fő nem vállalta a munkát, most nincs lehetőség és még 
sokan szeretnének dolgozni. Ígéretet tesz, hogy tovább fogja az önkormányzat ostorozni a munkaügyi 
központot további létszámokért. 
Ingyen munkalehetőség lesz, hiszen a nemzetiségi önkormányzat, a Városgazda Kft, és a Lázi Ernő 
féle cigány szervezet is bejelentkezett és élni akar a lehetőséggel. 
A településrészi képviselők nap, mint nap érdeklődnek a lehetőségekről, de a közfoglalkoztatási 
rendszer 2012-ben csődöt mondott. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Településrészi Önkormányzat elnöke annyit szeretne hozzátenni 
az elhangzottakhoz, hogy Abaújdevecserben kb. 50 fő, főleg nők azok, akinek nincs még meg a 30 
napja és szeretné letudni. A MÁV-nál 6-an, a Vízügynél szintén 6-an, a közútnál még nem ismert 
létszám tudott elhelyezkedni. Aki nem akar, az nem dolgozik, de aki akar annak meg kell adni a 
lehetőséget. 
 
Bratu László polgármester kér mindenkit, legyen racionális. A környéken biztosan lesz 30-40 olyan 
cég, amely igazolási joggal fog rendelkezni az önkéntes munkáról. 
 
Bartek József a Városgazda Kft. ügyvezetője elmondja, hogy a jogszabályi kereteket már 
áttekintette aljegyző asszonnyal és minden önkéntessel szerződni fog a munkára, de a feltételeket 
megszabja és a munka elvégzését is szigorúan ellenőrizni fogják. Ez a foglalkoztatás nem 
kötelezettsége, csupán lehetősége a Kft-nek. 
 
Bratu László polgármester reméli, hogy az állampolgárok megértik az önkormányzat helyzetét és 
megígéri, hogy igyekszik mindent megtenni a város vezetése azért, hogy a közmunkaprogramban 
minél több embert tudjon foglalkoztatni.  
Több hozzászólás nem lévén a közmeghallgatást bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
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 Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyző 


